
REFERAT + Beretningen i bunden 

Generalforsamlingen den 17/1-2014 i 

Tur- og Kulturforeningen af 2007 (TOKA). 

 

Dagsorden:  

1. Valg af dirigent og referent. 

2. Bestyrelsens beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år. 

3. Det reviderede regnskab for 2013 forelægges til godkendelse, samt 3a) budget for 2014 forelægges til 

godkendelse. 

4. Forslag fra bestyrelsen. 

5. Evt. forslag tilstilles et bestyrelsesmedlem senest 14 dage før generalforsamlingen. 

6. Fastsættelse af kontingent. 

7. Valg af bestyrelse. 

8. Valg af formand og revisor. 

9. Aktivitetsforslag. 

10. Eventuelt. 

 

1. Valg af dirigent og referent. 

Anette Skov Praëm valgtes til dirigent, og Steen Hansen til referent. 

 

2. Bestyrelsens beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år. 

Formand Marianne Poulsen gennemgik årets arrangementer: 

 Dalle Valle 

 Nørrebro Bryghus 

 Rundetårn 

 Andelsbyen 

 Hovedpostkontoret 

 Holmens Kirke, og 

 Arbejdermuseet. 

            Alle havde været interessante og vellykket arrangementer. Billeder kan ses på hjemmesiden. 

3. Revideret regnskab 2013 forelægges til godkendelse. 

Kasserer Kylle Kofoed var syg, hvorfor regnskabet blev forelagt af revisor Susanne Hansen. SH konkluderede, 

at konsekvensen på foreningens drift i 2013 var en uforandret likviditet. Regnskabet blev herefter 

enstemmigt vedtaget. 

3a) Budget for 2014 forelægges til godkendelse. 

Budgettet var fremsendt inden generalforsamlingen, men blev ikke drøftet. 

 

4. Forslag fra bestyrelsen. 

Der var ingen forslag. 

 

5. Forslag i øvrigt. 

Der var ikke indsendt nogen forslag. 

 



6. Fastsættelse af kontingent. 

Enstemmigt blev det vedtaget at fortsætte med uforandret kontingent. 

 

7. Valg af bestyrelse. 

Se pkt. 8.  

 

8. Valg af formand og revisor. 

Marianne Poulsen og Susanne Hansen blev genvalgt som henholdsvis formand og revisor. Øvrige var ikke på 

valg. 

 

9. Aktivitetsforslag. 

Marianne Poulsen indledte med at oplæse allerede eksisterende forslag til aktiviteter. 

Annette Praëm gjorde opmærksom på, at Middelgrunden ikke kunne lade sig gøre og Mosaisk 

Trossamfund og ”flødebollekursus ikke var aktuelle mere, da der ikke var stemning for det. 

Nye forslag:  

Delfin vaskeriet    Marianne 

Kulturværket  en lørdag i november Annette 

Pakhuset    Annette 

Den lille Mølle på Christians Havn  Annette 

Klunkehuset    Annette 

De gule huse v/Hovedbanegården  Flemming 

Herefter foregik en livlig debat med aktivitetsforslag. Konklusionen blev at bestyrelsen samskriver 

forslagene, og udarbejder aktivitetsplan for 2014. 

 

10. Eventuelt. 

Marianne Poulsen oplyste, at 1 medlem – Bjarne Kofoed – er udmeldt  som medlem. Der er derfor 1 ledig 

plads. På ventelisten er de næste et ægtepar, og der var enighed om at 1 af dem nu bliver medlem. Den 

anden må deltage på gæstevilkår. 

Dato for næste generalforsamling blev aftalt til 30/1-15 og afholdes hos Britta Njor (alternativt hos Niels og 

Elisabeth Jensen. 

 

 

Albertslund, den 24. januar 2014. 

 

Steen Hansen (referent)    Marianne Poulsen (formand) 

***********************************************************************************************

*********************************************************************************************** 

Toka beretning for 2013 



Januar: 

Vi startede med Generalforsamlingen for derefter at have en hyggelig julefrokost hjemme 

hos Jan og Connie. 

Februar: 

Var der foredrag om det gode gamle Dalle Valle hos Orla og Danvör. Deltog ikke selv, men 

jeg har hørt at det var yderst interessant og sjovt at genopleve de gode gamle dage. 

Marts: 

Et besøg på Nørrebro Bryghus hvor vi havde mulighed for at prøvesmage af det gode øl. 

En veloplagt ung mand der kendte sin øl og havde mange historier deromkring var kun et 

+. Vi startede med de lette øl og sluttede med den stærke alt imens vi havde mulighed for 

at røre og snuse til diverse råvare. Jeg er overbevist om at jeg ikke var den eneste der 

havde fået en lille halvskid på da vi skulle hjem, ha ha 

April: 

Gik turen til Moltkets Palæ, mange af os havde passeret det fine hus fra 1702 nu skulle vi 

indenfor. Der var flotte højloftede rum smukt udsmykket med stuk og storslåede malerier 

og igen en glimrende rundviser der kunne sin historie. Det hele sluttede af med en lille en 

til halsen inden vores veje skiltes. 

Maj: 

Var vi på Rundetaarn hvor Erling var rundviser, vi fik et kik ind i kernen af tårnet og det er 

jo ikke noget man normalt kan se. Historien om vinduesglasset hvor der var ridset en 

kærligheds erklæring ind fra 1904, kyssebænken og et kik ind i den gamle leglighed som 

nu er kontor og selvfølgelig et besøg i Observatoriet og på Platformen med en super skøn 

udsigt over byens tage. 

Juni: 

Havde vi et besøg i Andelsbyen på en smuk og varm sommerdag. Vi havde lige lidt tid til 

at snuse rundt selv inden vores rundviser kom. Her fik vi en interessant historie om de 

gode gamle dage, mens vi gik rundt i den lille landsby hvor alle ting var skruet tilbage til 

1870 og op til 1950 hvor vi fik indblik i dagligdagens gang, alle var udklædt i tøj der hørte 

tiden til, det var lige som om vi selv var der, thi hi. 

Vi sluttede af med vores medbragte madpakker. Herlig slutning på en herlig dag. 

September: 

Posten hovedkontor var jeg ikke med til, kan en anden fortælle lidt om det? 



 

Oktober. 

Holmens Kirke var oprindelig et Ankersmedje, men blev omdannet til kirke i 1619. Den 

blev smukt indrettet med træ og træudskæringer. Der var også en Dronningeloge og 

interessant at selve stolen som var Dronningens ikke var speciel, men ganske magen til 

folkets.  

Selve altersølvet er låst inde bag en glasrude som kommer frem ved gudstjenester. Den 

gamle døbefont fra 1646 som ikke er i brug mere står smukt i midten af gangen. 

I Kapelsalen var der gravstene, mindeplader, kister og sarkofager med berømte danske 

søhelte, jeg kan nævne Niels Juel og Tordenskjold. 

November: 

Årets sidste arrangement var på Arbejdermuseet. Oprindeligt var det 

arbejderbevægelsens samlingssted, men blev i 1983 til museum. Det var skønt at gå ned 

af memory laine og jeg hørte mange sige åh kan du huske! Og nej sådan en havde vi også 

da jeg var barn.  

 

 

 

 

 

 

 


